
 
 

 

Årsmelding frå fylkestingsgruppa 
Møre og Romsdal SV 
Fylkestingsgruppa til Møre og Romsdal SV består av: 

● Marit Aklestad - gruppeleiar og medlem i fylkesutvalet, vara i kompetanse- og 
næringsutvalet 

● Yvonne Wold - medlem i kultur- og folkehelseutvalet 
● Anders Lindbeck - medlem i samferdsleutvalet  
● 1. vara Line Karlsvik 
● 2. vara Håvard Brændeland 

 
SV er i opposisjon på fylkestinget, der den politiske leiinga består av H, FrP, Krf og V. 
Gruppeleiar Marit Aklestad starta året i barselpermisjon, og har difor også hatt noko behov 
for vara gjennom året. I Fylkesutvalet har vi fellesliste med AP, og dermed vara frå AP som 
har møtt eit par gongar i Marit sitt fråver.  

 
Arbeidet i fylkestinget og fylkesutvalet 
Dei største sakene i 2024 har vore knytt til (revidert) budsjett og økonomiplan. På 
samferdslesida, slit fylket med underfinansiering av ferjene og eit stort vedlikehaldsetterslep 
på fylkesvegane. På utdanningssida, pressar demografiutfordringar seg fram med 
framskrivingar som viser færre ungdommar i VGS og aukande tal eldre.  
 
Gruppeleiar deltek i faste digitale møte med SV sitt nasjonale nettverk for 
fylkestingspolitikarar. Vi har jobba tett med særleg Vestland, samt Rogaland og Nordland, 
når det gjeld utfordringane knytt til finansiering av ferjer og manglande kompenasjon for 
omlegginga til nullutsleppsferjer. Dette arbeidet må halde fram, og no står også hurtigbåtane 
for tur.  
 
Både i revidert budsjett i april, og i budsjettmøtet i desember, har SV prioritert VGS og kultur, 
samt kollektiv høgt. SV stod stødt saman med AP, SP og MDG i å prioritere ca 30 mill meir til 
VGS enn fleirtalet i budsjettet. Vi gjekk imot nedlegginga av Tingvoll VGS og samanslåinga 
av Sykkylven og Stranda VGS i budsjettmøtet, då vi meinte dette krev større utgreiingar.. 
Skule- og linjestruktur for VGS blir no ei større sak i 2025 som skal ut på høyring i mai-sept. 
og avgjerast i desember.  

 
Natur og mijlø: SV fremja interpellasjon om den betente saka om torskeoppdrett i Gjemnes, 
men kom diverre ingen veg med det gitt dagens politiske fleirtal. Vi støtta motsegna mot 
gondol på Sulafjellet, og har vore restriktive i høyringssvar angåande taretråling og 
akvakultur. Men vi blir som regel nedstemt i desse sakene, sjølv om vi samarbeider godt med 
t.d. Mdg. I sak om rovviltforvaltning, skilde vi lag frå MDG, og fann eit meir moderat punkt i 
høyringssvar for å ivareta både rovviltbestand og sauebønder. Gruppeleiar heldt også fast på 
SV sitt standpunkt i debatt om atomkraft - at kostnad og risiko er høg, og at tidsperspektivet 
gjer at vi ikkje kan lene oss på kjernekraft som løysinga på dagens utslepps- og 
energiproblem.  



 
 

 
Andre fylkessaker og nasjonale saker vi har jobba med 

- Høyring, lov om besøksbidrag  
- Trepartssamarbeid, arbeidsforhold i fylkeskommunen - dialog med fagforeiningane  
- Tannhelse 
- Innspel til SV nasjonalt knytt til statsbudsjett og revidert budsjett  
- Syne fram SV sine nasjonale budsjettsigrar rundt i fylket  
- Runde Miljøsenter  
- Helseplattformen  
- Muritunet og kutt i helse Møre og Romsdal  
- Svor-Museet i Hornindal 
- Talgrunnlaget i jordbruksforhandlingane  

 
Marit Aklestad møtte også som vara i kompetanse- og næringsutvalet i desember, der SV 
blant anna fekk inn gode punkt i Møre og Romsdal fylkeskommune sine innspel til komande 
års jordbruksforhandlingar.  
 

 
Fylkestuvalet i Møre og Romsdal 2023-27 
 

Kultur- og folkehelseutvalet  
v/fast representant Yvonne Wold 
 
Utvalget har ansvar knyttet til kunst- og kulturformidling, fysisk aktivitet, friluftsliv og 
frivillighet, by-, tettsteds- og lokalsamfunnsutvikling, regional kulturminneforvaltning, 
folkehelse og inkludering samt tannhelse, og at de fylkeskommunale tjenestene innenfor 



 
 

 
arbeidsområdet blir planlagt, gjennomført og evaluert slik at innbyggernes tjenester blir 
gitt i samsvar med gjeldende lover, vedtak fra fylkestinget og planer. Det er allsidig med 
saker, inkludert mange tildelingssaker. 
 
Det ble avholdt 8 møter i 2024, og et av disse var vi ikke representert i, på grunn av felles 
varaliste med Arbeiderpartiet. Den 12.03.24 tildelte utvalget Inkluderings- og 
mangfaldsprisen til Bror Mental Helse, med støtte fra oss i SV.  
 
Av saker i 2024, bør følgende nevnes: 

● Det har vært brukt mye tid og kapasitet i saken om konsolidering av museum på 
Sunnmøre, en sak det har vært stor uenighet i. Prosessen pågår fortsatt. 

● SV har fremmet og fått vedtatt innspill til ny rammeplan for kulturskolen, etter 
innspill fra Norsk kulturskoleråd. 

● Sak for å opprettholde tilskuddsordning for interesseorganisasjoner innen helse 
m.m. fikk også en del oppmerksomhet. Denne ordninga stemte SV for å 
opprettholde. 

 
Utvalget har besøkt: 
Blindheim stadion for å se på bane med kork og kokos. 
DNT og naust i Nørvasundet 
Tur med skjærgårdstjenesten til Hundsvær 
Uteområde ved Kolvikbakken u-skole  
Ålesund kompetanseklinikk (tannhelse) 
Kulturkvartalet - Jugendsenteret og Kube 
Løvenvold Theater 
Kunstnerfellesskapet Aggregat og Verkstad Da Vinci 
Vestnes folkebibliotek 
Søblomsten  
Sett på fargepaletten i Åndalsnes sentrum 
Plassen og biblioteket i Molde 



 
 

 

 
Kultur- og folkehelseutvalet i Møre og Romsdal 2023-27.  
 

 
Samferdselsutvalet 
v/fast representant Anders Lindbeck 
 
Fylkesveier: Samferdselsutvalget i Møre og Romsdal har et omfattende ansvar for 
fylkesveiene. I 2024 har vi stått overfor et betydelig vedlikeholdsetterslep på 15-16 milliarder 
kroner. Dette har medført store utfordringer knyttet til vedlikehold av veier, broer og tunneler. 
Prognoser viser at etterslepet vil øke ytterligere i årene som kommer, noe som krever 
langsiktige og bærekraftige løsninger.  
 
Kollektivtransport: Fylket tilbyr et variert kollektivtilbud med hensyn til frekvens. Imidlertid 
har inntektene vært lavere enn nødvendig for å opprettholde dagens tilbud, noe som har 
skapt økonomiske utfordringer. For å sikre et stabilt og pålitelig kollektivsystem, må kollektiv 
prioriteres på en annen måte enn i dag.   
 
Ferger: Møre og Romsdal er kjent som et fergefylke med mange viktige fylkeskommunale 
samband. Noen av disse fergene er gratis, noe som er en stor fordel for innbyggerne. I løpet 
av året har Samferdselsutvalget behandlet mange saker knyttet til fergetilbudet. Det har vært 
nødvendig med kutt i kollektivtilbudet for å opprettholde lave fergepriser.  
 
SV har vært aktive i å fremme forslag om utslippsfrie hurtigbåter og prioritering av 
kollektivtilbudet. 
 



 
 

 

 
Fylkestingsgruppa med Yvonne Wold, Marit Aklestad og Anders Lindbeck på 
pride-markering i Ålesund.  


